
Pan profesor Josef Krátil se narodil roku 1942 na pražském Žižkově, kde také strávil své
dětství. Jeho matka byla magistrou a dělala celý život v lékárně. Mezitím jeho otec zdědil
rodinnou firmu s malými koženými potřebami. Jeho tatínek to neměl vždy lehké, kvůli svým
názorům na režim byl pomlouván a tím bylo špiněno jak jméno jeho, tak jeho firmy.
Kvůli špatnému původu mu bylo odepřeno studium na vysoké škole.
Po pěti marných pokusech se dostat na vysokou školu to ovšem stále nevzdával a na šestý
pokus se mu to povedlo. Studoval na Pedagogické fakultě UK chemii a průmyslovou výrobu
neboli dílny.

7: 32 Hned po maturitě jsem nastoupil jako pomocný dělník do stavebnictví mimochodem to
mi bylo na ústředním výboru KSČ doporučeno abych se buď odstěhoval od rodiny někam
třeba (shodou okolností Teď jsem na Šumavě Ale tenkrát jsem byl rodilý) Pražák tak třeba
někam na Šumavu dělat do lesa a nebo někam do stavebnictví abych se takzvaně sžil s
Dělnickou třídou a odfiltrovat od vlivu rodiny takhle mi to přímo bylo řečeno. 8 : 07

Zanedlouho potkal v tanečních svou budoucí manželku. Už na první pohled se do ní
zamiloval, a jelikož měla i ona stejné problémy s původem, stali se velmi blízkými a ve svých
21 letech se vzali. V roce 1966 se pan profesor Krátil s manželkou odstěhovali do Klatov.

14:14 Manželka nastoupila do nemocnice jako lékařka a já jsem začal učit v Janovicích nad
Úhlavou A to jsem ještě ani zdaleka neměl hotovou ani tu pedagogickou fakultu takže v
podstatě bez kvalifikace za 1000 Kč měsíčně tenkrát. 14:58

29:57 Jak už se to začínalo trošičku jako hroutit tak já jsem, protože jsem kontakty s Prahou
jsem nosil všelijaké zprávy a vyprávěl a vyprávěl jsem to ve sborovně a jeden kolega mě
udal. Tam mě pomohl tehdejší inspektor Hodek, ten tam byl za školskou stranu a pak tam
bylo několik těch stranických kádrováků a když se mě zeptali jak jsem se choval při vstupu
vojsk tak já jsem použil měl jsem připravený obrat “Byl jsem překvapen” a to by normálně
neprošlo, protože to chtěli jasné vyjádření ale ten pan inspektor Hodek do toho nějak
vstoupil a nějak šikovně odvedl řeč takže jsem zachoval tvář a neměl jsem z toho kupodivu
žádný další malér. 30:15

I z tak pochmurného období, kterým byla normalizace, panu profesorovi utkvělo v hlavě pár
dobrých vzpomínek. Mezi učiteli spolu vycházeli velmi dobře  a navzájem si pomáhali.
Pan Krátil v Klatovech také zakládal Triatlon klub a po 30 let organizoval na klatovském
gymnáziu gymnaziální padesátku. V triatlonu byl také velmi úspěšný a dostal se několikrát se
dostal i na mistrovství České republiky.
V důchodu se dal na značkaře a maluje turistické značky na Šumavě.
Dodnes pan profesor jezdí na kole po Šumavě a obdivuje její krásu

34:17 Mladí lidé vždy dělají chyby život je poučí a zmoudří ale važte si toho že můžete
svobodně studovat cestovat a kdybych měl nějaké rady dávat tak opravdu což už asi většina
z vás nastesti dělá narozdíl ode mě já jsem jazykový neznalec tak studujte jazyky 34:45


